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Vážené kolegyne,  vážení  kolegovia ,  účastníci  kongresu,
 
pred niekoľ k ými dňami sa  skončil  desiat y  roční k  medzinárodného kongresu 
ENKO 2013 s  náz vom „BEZPEČNOSŤ ENERGE TICKE J INFR AŠTRUK TÚRY, 
ISTOTA V INVESTÍCIÁCH A INOVÁCIE –  CESTA K UDRŽATEĽNE J ENERGE TICKE J 
BUDÚCNOSTI“.  Zaoberal  sa  okrem iných tém aj  bezpečnosťou krit ick ých 
energetick ých infraštruk túr  a  otázkami investíci í  a  inovácií  v  energetike. 
Nezabudli  sme ani  na jadrovú energetiku aj  ochranu životného prostredia 
prostredníc t vom nov ých technológii  v yrábajúcich pri  spaľovaní  odpadov 
teplo a  elek trinu.
 
Program tohto roční ka sme pripravil i  v  spolupráci  s  Organizáciou pre 
bezpečnosť  a  spoluprácu v  Európe a  vďaka tomu sme mohli  na kongrese 
privítať  rad zaujímav ých hostí  a  reční kov a  v ypočuť  veľa  inšpiratívnych 
prezentáci í .  Prebehli  zaujímavé panelové diskusie  i  neformálne stretnutia , 
najmä v  priebehu spoločenského večera,  k tor ý  už  tradične nadväzuje na 
ceremoniál  odov zdaní  ceny ENKO za celoživotný prínos v  energetike.
 
Sme presvedčení ,  že  náš  kongres  podpori l  diskusiu o tom,  ako roz ví jať 
energetick ý sek tor,  ako chrániť  kr it ickú energetickú infraštruk túru a  ako 
nájsť  v ýchodiskové body pre ďalší  udržateľný roz voj  spoločnosti .  Dovoľte 
nám poďakovať  za  Vašu ak tívnu účasť  a  v y t vorenie neformálnej  prí jemnej 
spoločenskej  atmosfér y.
 
Tešíme sa na stretnutie  na nasledujúcom jedenástom roční ku 
ENKO 2014 v  Bratis lave.

Ľuboš Tomí k
predseda kongresu ENKO 2013

Jiř í  Marek
podpredseda kongresu ENKO 2013



8th Slovak Annual Congress on Power 
and Energy 

held under auspices of Ministry of Economy of the Slovak Republic
Bratislava, Bôrik Hotel, June 7 – 8, 2011

ENERGY VISIONS FOR THE 21st CENTURY – WHAT 
THE FIRST DECADE IMPLIES

1     STRATEGY AND VISIONS FOR THE FUTURE

2 NUCLEAR ENERGY – SAFE BET, OPTIMAL USE OF THE TECHNICAL 
AND HUMAN POTENTIAL OF SLOVAKIA

3FUTURE OF POWER GENERATION – SUSTAINABILITY, RENEWABLES, SMART GRIDS, 

VIII. slovenský energetický kongres
konaný pod záštitou Ministerstva hospodárstva Slovenskej republiky

Bratislava, hotel Bôrik, 7.–8. júna 2011

VÍZIA PRE ENERGETIKU 21. STOROČIA – ČO UKÁZALA PRVÁ DEKÁDA

1     LEGISLATÍVA A STRATÉGIE PRE UDRŽATEĽNÝ ROZVOJ

2JADROVÁ ENERGETIKA – STÁVKA NA ISTOTU, AJ VYUŽITIE TECHNICKÉHO 
A ĽUDSKÉHO POTENCIÁLU SLOVENSKA

3BUDÚCNOSŤ ENERGETIKY – UDRŽATEĽNOSŤ, OBNOVITEĽNÉ ZDROJE, SMART GRIDS, 

OD CHAOSU K SYNERGII

2011

Karol PAVLŮ 

ENKO award  for the life time contribution in the energy � eld

cena ENKO  za celoživotný prínos energetike

|  S P E A K E R S

|  M A J O R  P A R T N E R S

|  P A R T N E R S

|  M E D I A  P A R T N E R S

P R E D N Á Š A J Ú C I  |

H L A V N Í  P A R T N E R I  |

P A R T N E R I  |

M E D I Á L N I  P A R T N E R I  |

10th Slovak Annual Congress 
on Power and Energy 
held under auspices of Robert Fico, Prime Minister 
of the Slovak Republic

Bratislava, Pál� y Palace, Zámocká street
April 23 – 24, 2013

SAFETY AND SECURITY OF THE ENERGY INFRASTRUCTURE, 
STABLE INVESTMENT ENVIRONMENT AND INNOVATIONS – 
THE WAY TO THE SUSTAINABLE ENERGY FUTURE

10. slovenský energetický kongres
konaný pod záštitou predsedu vlády 
Slovenskej republiky Roberta Fica

Bratislava, Pál� yho palác, Zámocká ulica
23.–24. apríla 2013

BEZPEČNOSŤ ENERGETICKEJ INFRAŠTRUKTÚRY, 
ISTOTA V INVESTÍCIÁCH A INOVÁCIE – CESTA 
K UDRŽATEĽNEJ ENERGETICKEJ BUDÚCNOSTI

2013

cena ENKO  za celoživotný prínos energetike ENKO award  for the life time 
contribution in the energy � eld  Ignác PŇAČEK

P R E D N Á Š A J Ú C I  | |  S P E A K E R S

H L A V N Í  P A R T N E R I  | |  K E Y  P A R T N E R SG E N E R Á L N Y  PA R T N E R
M A I N  PA R T N E R 

|  P A R T N E R SP A R T N E R I  |

|  M E D I A  P A R T N E R SM E D I Á L N I  P A R T N E R I  |

9th Slovak Annual Congress 
on Power and Energy 
held under auspices of Ministry of Economy of the Slovak Republic

Bratislava, Pal� y Palace, Zámocká street
April 24 – 25, 2012

SCHIZOPHRENIA OF THE EUROPEAN
ENERGY SECTOR – RENEWABLES,
NUCLEAR POWER, SMART GRIDS …
CONFLICT OR PARTNERSHIP ?
| REQUIREMENTS OF EUROPEAN ENERGY LEGISLATION – EMISSIONS ALLOWANCES AND 
CARBON TAX | DISTRIBUTION AND NEW CONCEPTS OF ENERGY MARKETS | SMART GRIDS – 
SOLUTION FOR EVERYONE – PRODUCERS, DISTRIBUTION AND CUSTOMERS |

IX. slovenský energetický kongres
konaný pod záštitou Ministerstva hospodárstva Slovenskej republiky

Bratislava, Pál� yho palác, Zámocká ulica
24.–25. apríla 2012

SCHIZOFRÉNIA EURÓPSKEJ
ENERGETIKY – OBNOVITELNÉ ZDROJE,
JADROVÁ ENERGETIKA, SMART GRIDS …
KONFLIKT ALEBO PARTNERSTVO ?
| POŽIADAVKY EURÓPSKEJ ENERGETICKEJ LEGISLATÍVY – POVOLENKY A UHLÍKOVÁ DAN | 
DISTRIBÚCIA A NOVÉ PONÍMANIE ENERGETIKY A TRHU | INTELIGENTNÉ SIETE – RIEŠENIE 
PRE VŠETKÝCH – VÝROBU, DISTRIBÚCIU AJ ZÁKAZNÍKOV |

2012

Jozef MIŠÁK 

ENKO award  for the life time contribution in the energy � eld

cena ENKO  za celoživotný prínos energetike

|  S P E A K E R S

|  P A R T N E R S

|  M E D I A  P A R T N E R S

P R E D N Á Š A J Ú C I  |

P A R T N E R I  |

M E D I Á L N I  P A R T N E R I  |

úvodné slovo a otvorenie kongresu

Ľuboš TOMÍK predseda kongresu

Jiří MAREK  podpredseda kongresu

Oľga ALGAYEROVÁ  slovenská veľvyslankyňa pri medzinárodných organizáciách vo Viedni,
predsedníčka Ekonomického a environmentálneho výboru OBSE
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Ján PETROVIČ generálny riaditeľ Sekcie energetiky, Ministerstvo hospodárstva Slovenskej republiky

PRINCÍPY A REALIZÁCIA LEGISL ATÍV Y PRO ENERGE TICKÚ BUDÚCNOSŤ 

Po absolvovaní štúdia na Baníckej fakulte Vysokej školy technickej v Košiciach pracoval do roku 1995 v spoločnosti Baňa Dolina, a.s. Veľký Krtíš. Od 
tohto roku pracoval na MH SR v rôznych funkciách, takisto bol členom predstavenstva spoločnosti Želba, a.s., Spišská Nová Ves a členom dozornej 
rady Východoslovenských energetických závodov, š.p., Košice, spoločnosti Transpetrol, a.s., Bratislava a Zvolenskej teplárenskej, a.s., Zvolen. V roku 
2004 sa stal riaditeľom odboru energetickej politiky a od novembra 2007 zastáva funkciu generálneho riaditeľa sekcie energetiky. V tejto pozícii je 
zodpovedný za tvorbu energetickej a surovinovej politiky, energetickej a banskej legislatívy, medzinárodné vzťahy (EÚ, IEA, ECT, CEI) a výkon štátnej 
správy vymedzenej zákonmi v pôsobnosti sekcie energetiky ako elektroenergetika (vrátene jadrovej), obnoviteľné zdroje energie, energetická 
efektívnosť, plynárenstvo, teplárenstvo, ropný priemysel vrátane biopalív a ťažba a úprava rudných a nerudných nerastných surovín a palív.

Katarína JANKOVIČOVÁ riaditeľka Odboru ochrany ovzdušia, Ministerstvo životného prostredia Slovenskej republiky

ZÁSADNÉ LEGISL ATÍVNE V ÝZ V Y PRE ENERGE TIKU BUDÚCNOSTI  Z  POHĽ ADU ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA , 
V YUŽITIE  ENERGIE ODPADOV A NÁSLEDNÝ SYNERGICK Ý EFEK T

Katarína Jankovičová pracuje v oblasti životného prostredia, je riaditeľkou Odboru ochrany ovzdušia na Ministerstve životného prostredia 
SR. Po ukončení štúdia na Stavebnej fakulte Slovenskej Technickej Univerzity v Bratislave, špecializácia Vodné stavby a Vodné hospodárstvo, 
pracovala na Výskumnom ústave vodného hospodárstva v oblasti vodného výskumu a na Katedre zdravotného inžinierstva STU v oblasti 
odpadového hospodárstva, ochrany ovzdušia, integrovanej prevencie a regulácie znečistenia.

Vladivoj ŘEZNÍK riaditeľ inženýringu, Slovenské elektrárne, a.s., Bratislava

SLOVENSKÉ ELEK TR ÁRNE A PORTFÓLIO KL ASICK ÝCH V ÝROBNÝCH ZDROJOV V DLHODOBOM HORIZONTE 
A MINIMALIZÁCIA VPLY VOV PREVÁDZK Y NA ŽIVOTNÉ PROSTREDIE

V. Řezník v roku 1978 absolvoval Strojnú fakultu VUT v Brne a má viac ako 30 rokov skúseností v oblasti energetiky. Kariéru odštartoval v Jadrovej elektrárni 
Dukovany na útvare prevádzky. Po politických zmenách v období 1989-1990 sa stal vedúcim útvaru Inžinieringu elektrárne Dukovany, ďalej pracoval pre MAAE 
vo Viedni. Po návratu do Českej republiky pracoval pre Skupinu ČEZ na niekoľkých vrcholových pozíciách na riaditeľstve v Prahe, hlavne ako riaditeľ Sekcie 
Technika, kde zodpovedal za všetky elektrárne ČEZ. Takmer tri roky pracoval v distribučnej spoločnosti v Plzni ako riaditeľ a podpredseda predstavenstva. Pred 
prácou vo Slovenských elektrárňach krátko pôsobil na Ministerstve priemyslu a obchodu ČR ako poradca.
Riaditeľom Inžinieringu v Slovenských elektrárňach je od roku 2008. Útvar inžiniering zabezpečuje modernizáciu, rekonštrukciu a výstavbu nových výrobných 
zdrojov všetkých typov, realizuje nové technické riešenia, optimalizuje a zvyšuje efektivitu výroby elektriny a tepla. Ďalej zodpovedá za bezpečnosť projektov 
a trvalé zvyšovanie jadrovej a technickej bezpečnosti technologických zariadení a riadi činnosti z oblasti vedy a výskumu a úzko spolupracuje s akademickou 
obcou najme so Slovenskou akadémiou vied a technickými univerzitami.
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Petr STEHLÍK profesor a ředitel Ústavu procesního a ekologického inženýrství, Fakulta strojního inženýrství, 
Vysoké učení technické v Brně, koordinátor NEMTE Centre

ENERGE TICKÉ V YUŽITÍ  ODPADŮ „OD A AŽ DO Z“:  OD KONCEPČNÍHO ŘEŠENÍ  PRO INVESTIČNÍ  ZÁMĚRY 
AŽ PO TECHNOLOGIE A ZAŘÍZENÍ  „ŠITÉ NA MÍRU“

Petr Stehlík pôsobí ako profesor a riaditeľ Ústavu procesného a ekologického inžinierstva na Fakulte strojného inžinierstva Vysokého učení technického 
v Brne. V súčasnosti je tiež podpredsedom Českej spoločnosti chemického inžinierstva. Má dlhoročné skúsenosti z inžinierske praxe, ktoré nadobudol 
ako pred nástupom na akademickú pôdu tak vo funkcii riaditeľa pre výskum a vývoj inžiniersko-dodávateľské spoločnosti zaoberajúce sa predovšetkým 
spracovaním a energetickým využitím odpadov a biomasy. Z jeho významných (predovšetkým zahraničných) aktivít možno menovať napríklad nasledujúce: 
výkonný redaktor medzinárodného časopisu Heat Transfer Engineering a hosťujúci redaktor iných medzinárodných časopisov, riešiteľ medzinárodných 
výskumných projektov, autor alebo spoluautor niekoľkých stoviek publikácií a článkov, hlavný prednášajúci (Plenary / keynote speaker) na medzinárodných 
konferenciách. Jeho výskumná a aplikačná činnosť je zameraná na spracovanie odpadov a biomasy, systémy energetického využívania odpadov, zariadení 
na výmenu tepla, na úspory energie a na ochranu životného prostredia. Petr Stehlík je tiež riaditeľom strategického výskumného a vývojového centra – 
NETME Centre (New Technologies for Mechanical Engineering).

František ČUPR predseda predstavenstva, SPP – distribúcia, a.s., Bratislava

NE JV ÝZNAMNĚ JŠÍ  AK VIZICE V ENERGE TICE A VIZE ROZ VOJE SLOVENSKÉHO PLYNÁRENST VÍ

Absolvoval Provozně-ekonomickú fakultu Mendelovy zemědělské a lesnické univerzity v Brně a v roku 2006 získal diplom Master of Business 
Administration. Po skončení štúdia pracoval v spoločnosti Jihomoravská energetika, a.s. v Brne, kde pôsobil 7 rokov na rôznych manažérskych 
pozíciách, okrem iného tiež ako zástupca riaditeľa divízie predaja a riaditeľa stratégie. V roku 2005 začal pracovať pre investičnú skupinu 
J&T, kde sa venoval energetickým projektom. V rovnakom roku založil obchodnú spoločnosť s elektrickou energiou a zemným plynom EP 
Energy Trading, a.s. (predtým United Energy Trading, a.s.), kde pôsobil ako predseda predstavenstva a generálny riaditeľ až do roku 2012. 
Zaoberá sa taktiež projektmi obnoviteľných zdrojov v Českej republike a Slovenskej republike. V rokoch 2006 – 2010 bol členom dozornej rady 
spoločnosti Pražská energetika, a.s. Od roku 2009 pôsobí zároveň ako člen dozornej rady spoločnosti Pražská teplárenská a.s. a od 24. januára 
2013 je predsedom predstavenstva SPP – distribúcia, a.s.
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Konstantin JACOBY Managing Director and Senior Consultant, EEE JacobyKo s.r.o., Bratislava

en erge t ick é  v yuži t i e  o dpad ov  –  ko ncep cia  bu dúcn ost i  pr e  lepši e  život n é  prostr edi e ,  r i ešen i e 
pr e  slovensk é  t epl ár enst vo,  ale  i  pr e  o dpad ové  h osp o dárst vo  v yšších  územ ných  celkov

úvodné vystúpenie moderátora a predstavenie témy panelovej diskusie

Konstantin Jacoby absolvoval štúdium matematiky a informatiky na Univerzite v Mníchove, kde taktiež získal titul PhD. z aplikovanej matematiky. Svoju 
profesnú kariéru zahájil v roku 1984 ako asistent na Univerzite v Mníchove a v roku 1987 nastúpil do Siemens R&D Centre v Mníchove. V roku 1995 
prestúpil v spoločnosti Siemens do skupiny výroby elektriny (predchodca KWU), kde bol niekoľko rokov zodpovedný za výcvik personálu pre jadrové 
a klasické elektrárne vo svete a pre havarijné centrum odozvy v Nemecku. Po fúzii nemeckých a francúzskych spoločností pre výstavbu jadrových 
elektrární sa v spoločnosti AREVA NP GmbH stal regionálnym riaditeľom marketingu – v rokoch 2003 – 2006 pre Rusko a od roku 2007 pre Českú a 
Slovenskú republiku. Od roku 2009 zastával pozíciu projektového manažéra pre Ukrajinu a riadil predaje reaktorových služieb pre AREVA NP business 
group. V roku 2012 založil v Bratislave vlastnú spoločnosť (EEE JacobyKo Ltd.), poskytujúcu nezávislé technické a inštitucionálne poradenstvo a služby 
v energetike a priemysle v regióne strednej a východnej Európy.

panelová diskusia

Jiří HOLOUBEK obchodně technický ředitel, Plzeňská teplárenská, a.s., Plzeň

jak  př i pr avi t  10 0  m i l .  eur  i nvest ici  (spalovnu  o dpadů  –  t epl ár nu)  pro  m ěsto  pl zeň

Absolvent Českého vysokého učení technického v Praze, Fakulta elektrotechnická, so zameraním na ekonomiku a riadenie energetiky (1982), kde získal 
tiež vedeckú hodnosť CSc. V rokoch 1986 až 1993 pracoval na Ústave všeobecnej energetiky Akadémie vied, od roku 1993 pôsobil v ČEZ, a.s., v mnohých 
manažérskych pozíciách (vedúci oddelenia, riaditeľ sekcie Stratégia a následne sekcie Bilancie). Od roku 2005 je členom predstavenstva prevádzkovateľa 
prenosovej sústavy ČR, ČEPS, a.s., zodpovedným za dispečerské riadenie a informačné a komunikačné systémy. Miroslav Vrba je predsedom Ekonomického 
komitétu WEC ČR (členská asociácia Svetovej energetickej rady), členom dozornej rady Asociácie energetických manažérov a členom výkonného výboru 
Technologickej platformy „Udržateľná energetika“.

prednášajúci a účastníci panelovej diskusie
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Miroslav OBŠIVANÝ zástupca generálneho riaditeľa STEFE SK, a.s., Banská Bystrica, predseda predstavenstva Slovenského zväzu výrobcov tepla

j e  možn é  d osiah nu ť  en erge t ickú  efek t ívn osť  v  t epl ár enst  ve  –  j e  v yuži t i e  en ergi e  o dpad ov  r i ešen í m  ?

Miroslav Obšivaný študoval na Slovenskej vysokej škole technickej v Bratislave a v roku 1979 bol promovaný na inžiniera. Od roku 1989 pracuje v oblasti výroby 
a dodávky tepla a to ako riaditeľ PBH, š. p. Martin a neskôr od roku 1992 ako generálny riaditeľ v súkromnej spoločnosti Martico s.r.o. V roku 2000 bola v Martine 
založená nová akciová spoločnosť so strategickým investorom Steirische Fernwärme GmbH z Grazu s hlavnou činnosťou výroba a dodávka tepelnej energie 
na území mesta Martin a v nej vykonával funkciu predsedu predstavenstva až do roku 2010. Od r. 2010 zastáva v tejto spoločnosti funkciu člena dozornej rady. 
Spoločnosť Martico, a.s. zmenila od 1. 1. 2013 obchodné meno na STEFE Martin, a.s. Rakúsky strategický investor Steirische Gas-Wärme GmbH založil pre riadenie 
svojich účastinných spoločností na Slovensku spoločnosť STEFE SK, a. s., kde v súčasnej dobe vykonáva funkciu člena predstavenstva a zástupcu generálneho 
riaditeľa.
V roku 1998 vzniklo záujmové združenie - Slovenský zväz výrobcov tepla a do dnešného dňa tam vykonáva funkciu predsedu predstavenstva. Je zároveň členom 
Energetickej komisie pri Výbore NR SR pre hospodársku politiku, členom pracovnej skupiny vytvorenej pre pracovanie finálnej verzie Energetickej politiky SR 
a nestálym členom pracovnej skupiny pre programové obdobie kohéznej politiky EU 2014 – 2020.

Markus BOLHÀR-NORDENKAMPF  Director, Central Eastern Europe, Metso Power Oy, Tampere

supply  o f  so ph ist ic at ed  small  wa st e -to - en ergy  i nstall at i o ns  –  so lu t i o n  fo r  cle an  envi ro n m en t
an d  lo c al  supply  o f  elec tr ici t y  an d  h e at

Markus Bolhàr-Nordenkampf pracuje v Metso Power Rakúsko, medzinárodnom poskytovateľovi systémov pre tepelnú energetiku a environmentálne 
technológie. Jeho súčasná pozícia je riaditeľ pre strednú a východnú Európu pre všetky Metso Power produkty. Patrí medzi ne roštové spaľovanie 
biomasy, kotle s fluidným lôžkom na biomasu, odpady a uhlie, ako aj rekonštrukcie kotlov, ich upgrady a servis.
Svoju kariéru začal na Vienna University of Technology v oblasti splyňovania biomasy a spaľovania biomasy na fluidnom lôžku. Po obdŕžaní doktorátu 
(PhD) získal za viac ako 10 rokov svoje profesijné skúsenosti v oblasti energetického strojárstva. Taktiež je držiteľom titulu MBA v oblasti generálneho 
manažmentu.

re fe rát  p re dnieso l  i va n  Ď uďák ,  čl e n  p re dstave nst va  slove nské ho  z vä zu  v ýro b cov  te p la
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Roman SABO vedúci odboru investičných projektov, Slovenská agentúra pre rozvoj investícií a obchodu, Bratislava

PRÍLEŽITOSTI  A MOŽNOSTI  ZÁSADNÝCH INVESTÍCI Í  NA SLOVENSKU – VÍZIA PRE INVESTOROV, 
ISTOTA K VALITNE J INFR AŠTRUK TÚRY,  ZÁK AZK Y PRE SLOVENSK ÝCH DODÁVATEĽOV 

Roman Sabo nastúpil do agentúry SARIO v júni 2012 ako vedúci odboru Akvizícií. Od januára 2013 zástava pozíciu vedúceho Odboru 
investičných projektov. Pred nástupom do agentúry SARIO pán Sabo pracoval na viacerých manažérskych pozíciách u svetových 
telekomunikačných operátorov akými sú Orange/France Telecom a Telefonica O2. V daných spoločnostiach zastával viaceré manažérske 
pozície v oblastiach marketingu, produktového marketingu a rozvoja obchodu. Počas svojho pôsobenia v Telefonica O2 pán Sabo spustil 
historicky prvé MVNO na Slovensku (Tesco Mobile Slovensko). Po spustení danú spoločnosť riadil ako jej generálny riaditeľ. Následne ako 
generálny riaditeľ Tesco Mobile pre Strednú Európu mal pán Sabo na starosti rozvoj obchodu danej spoločnosti v regióne Strednej Európy.
Roman je absolventom Fakulty Informatiky Slovenskej Technickej Univerzity.

Vladimír PESTÚN Power Plant Manager and Technical Managing Director, E.ON Elektrárne, s.r.o.

MODERNÁ PLYNOVÁ ELEK TR ÁREŇ AKO ŠPIČKOV Ý ZDROJ V ELEK TRIZAČNE J SÚSTAVE –  RIZIK A 
A PRÍNOSY NOV ÝCH INVESTÍCI Í

Vladimír Pestún vyštudoval Strojnícku fakultu Slovenskej technickej univerzity v Bratislave. V rokoch 1986 – 1997 pracoval v spoločnosti 
Benzinol Bratislava ako energetik pre výrobu a distribúciu tepla a elektriny. Neskôr nastúpil ako zmenový inžinier a vedúci prevádzky, potom 
riaditeľ prevádzky v PPC Power. V roku 2008 až 2010 vykonával funkciu riaditeľa pre výstavbu v EON Elektrárne. Od roku 2011 je riaditeľom 
elektrárne a konateľ spoločnosti EON Elektrárne.

Maroš HAVRAN Director of Corporate Affairs, Ludovika Energy Ltd., Banská Bystrica

MODEL OF INVESTMENT INTO EXPLOR ATION OF ENERGY MINER ALS AND DEVELOPMENT 
OF FUTURE PRODUC TION

Maroš Havran je absolventom Fakulty politických vied a medzinárodných vzťahov na UMB Banská Bystrica v odbore medzinárodné vzťahy 
diplomacia. Ako novinár pôsobil v spravodajských tímoch rádia TWIST a TV Markíza, kde sa venoval prevažne ekonomickým témam. Pred 
nadviazaním spolupráce so spoločnosťou Ludovika Energy, s.r.o. pôsobil aj ako poradca ministra hospodárstva a hovorca Ministerstva 
hospodárstva SR. V pozícii corporate affairs director zodpovedá za komunikáciu s orgánmi štátnej správy, samosprávami a firemnú politiku.



Záverom prvého dňa kongresu sa uskutočnil slávnostný akt, pri ktorom bola 
odovzdaná cena ENKO za celoživotný prínos energetike Ignácovi PŇAČKOVI, 
ktorého celoživotná kariéra je spojená s prácou v jadrovej elektrárni 
Bohunice a riadením prevádzky jadrových elektrární z pozície člena 
predstavenstva Slovenských elektrární.

Cenu odovzdal Tomáš MALATINSKÝ, minister hospodárstva Slovenskej 
republiky, Jakub KARFÍK, veľvyslanec Českej republiky v Bratislave 
a Jozef MIŠÁK, vlaňajší laureát ceny ENKO; ceremoniálu sa zúčastnili ďalší 
významní predstavitelia sektoru energetiky i spoločenského života.



Ignác Pňaček absolvoval Elek-
trotechnickú fakultu Sloven-
skej Technickej Univerzity 
v Bratislave, odbor Jadrová 
ener getika. Po ukončení 
štúdia sa zamestnal v JE Bo-
hunice, kde sa pripravoval na 
funkciu operátora reaktora. Po 
niekoľkomesačnej príprave na 
JE Novovoronež sa zúčastnil na 
spúšťaní prvého bloku JE V1 
ako ope rátor reaktora a neskôr 
ako vedúci bloku. V rokoch 
1981 až 1991 vykonával funk-
ciu Zmenového inžiniera 
JE V1 a v rokoch 1991 až 1993 
bol Hlavným inžinierom JE 
V1. V rokoch 1993 a 1994 sa 
venoval príprave a reali zácií 
prvého komplexného pravde-
podobnostného hod notenie 
bezpečnosti JE V1 ako projek-
tový manažér za JE Bohunice. 
Výsledky tej to analýzy boli 
jedným z podkladov na kom-
plexnú rekonštrukciu JE V1, 
ktorá bola podmienkou jej 
ďalšej prevádzky. V rokoch 
1994 až 1999 bol vedúcim Od-
delenia jadrovej bezpečnosti. 
V jeho zodpovednosti bolo de-
terministické a pravdepodob-
nostné hodnotenie jadrovej 
bezpečnosti JE V1 a JE V2, vývoj 
symptómovo orientovaných 
predpisov pre havarijné stavy 
a ťažké havárie a zároveň hod-
notenie návrhov a projektov 
rekonštrukcie JE V1 z pohľadu 
bezpečnosti.

V roku 1999 bol vymeno-
vaný za námestníka riaditeľa 
pre prevádzku JE Bohunice. 

V rokoch 2003 vyhral konkurz 
na pozíciu člena predstavenst-
va a vrchného riaditeľa úseku 
prevádzky na riaditeľstve 
Slovenských elektrárni. V tej-
to pozícii bol v roku 2006 
potvrdený aj novým majorit-
ným vlastníkom Slovenských 
elektrárni, pričom k úseku bola 
neskôr pričlenený aj technický 
a investičný rozvoj (inžiniering). 
V období vykonávania funkcie 
riaditeľa výroby SE, a.s., sa slo-
venské jadrové bloky v rámci 
hodnotenia WANO prepracov-
ali z tretej štvrtiny všetkých JE 
na svete na popredné mies-
ta medzi najlepších 10% JE 
a v posledných dvoch rokoch 
boli dva bloky SE, a.s., vyhod-
notené ako najlepšie medzi 
prevádzkovateľmi JE typu 
VVER.

Ignác Pňaček je dlhodo-
bým členom Rady riaditeľov 
Moskov ského centra Svetovej 
organizácie prevádzkovateľov 
JE (WANO). V rokoch 2010 
a 2011 bol predsedom Moskov-
ského centra a zároveň členom 
Rady riaditeľov WANO so síd-
lom v Londýne. Počas jeho 
predsedníctva došlo k výraznej 
rekonštrukcii jej poslania 
a posilneniu úlohy zodpoved-
nosti WANO za bezpečnosť 
prevádzky JE.

Vo funkcií člena predstaven-
stva a riaditeľa úseku SE, a.s., 
bol až do konca roku 2012. Od 
januára 2013 je na dôchodku.

I g n á c  P Ň A Č E K

c e n a  E N K O  z a  c e l o ž i v o t n ý  p r í n o s  e n e r g e t i k e 

 



Následne prebehol v priestoroch Pálffyho paláca slávnostný spoločenský večer
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Pavol ŠTULLER Director Central Europe, AMEC (Clean Energy), Trnava

APLIK ÁCIA PROGRESÍVNYCH TECHNOLÓGIÍ  SPR ACOVANIA R ÁDIOAK TÍVNYCH ODPADOV 

Po absolvovaní štúdia medzinárodného managementu na City University of Seattle a postgraduálneho štúdia na STU FEI Bratislava pracoval 
Pavol Štuller na rôznych pozíciách najskôr v Slovenských elektrárňach, a.s., a neskôr v Jadrovej a vyraďovacej spoločnosti, a.s. Od roku 2008 
pôsobí ako generálny riaditeľ spoločnosti AMEC pre región Strednej Európy pre oblasť energetiky a clean energy.

Jana KUBÍNOVÁ Key Account Development, Central, Eastern Europe & Russia, Rolls-Royce Civil Nuclear, Prague

INNOVATIVE SOLUTIONS FOR CENTR AL AND EASTERN EUROPE IN NUCLEAR AREA

Jana Kubínová pracovala 14 let v Jaderné elektrárně Dukovany (EDU) v oddělení provozních režimů, později v oddělení obnovy systémů 
kontroly a řízení, a poté ve firmě Schneider Electric jako vedoucí marketingu pro energetiku. V roce 2003 byla zaměstnána ve firmě Data 
Systems & Solutions, která koupila jadernou divizi Schneider Electric. Od roku 2009 působí v pražské centrále firmy Rolls-Royce jako 
obchodní manažerka Rolls-Royce pro střední a východní Evropu a Rusko.

Hans-Otto ROHWER Expert in Nuclear Back-End and Decomissioning, AREVA Group, Erlangen

PROJEC TS AND TECHNICAL SOLUTIONS FOR NUCLEAR DECOMMISSIONING – THE WAY 
FOR OPTIMIZED SLOVAK SOLUTIONS

Hans-Otto Rohwer študoval strojné inžinierstvo a začal svoju kariéru 1975 v bývalom Kraftwerk Union / Siemens (v súčasnej dobe nemecká 
časť AREVA). Jeho prvá práca sa týkala potrubných systémov. Po piatich rokoch prešiel do organizácie projektového riadenia a prevzal 
zodpovednosť za PWR projekty v Isfaháne a Busheru v Iráne a na BWR Gundremmingen (2x1300 MW) v Nemecku. Ďalej pokračoval 
v oblasti projektového riadenia a bol zodpovedný ako projektový manažér a riaditeľ projektu za fosílne elektrárne Siemensu v rôznych 
krajinách. Následne sa vrátil do jadrových projektov AREVA a mal na starosti backfitting projekty v Nemecku. V roku 2011 sa AREVA 
rozhodla vybudovať Centrum kompetencií (COC) pre odstavenie a demontáž jadrových elektrární, ktoré sa nachádza v Nemecku. Spolu 
s kompetencií z iných podnikateľských skupín AREVA (napr. palivové služby, dekontaminácia, likvidácia, nakladanie s odpadmi), v Nemecku 
a ďalších destináciách AREVA vo Francúzsku a USA tento COC zjednocuje, organizuje a uskutočňuje projekty všetkých D&D aktivít pre 
jadrové elektrárne. Dnes Hans-Otto Rohwer pracuje v tejto spoločnosti ako PMI certifikovaný projektový riaditeľ.
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Štefan ŠABÍK generálny riaditeľ a predseda predstavenstva, Jadrová energetická spoločnosť Slovenska, a.s., Bratislava

n ov ý  jadrov ý  zdroj  –  z ávery  fe a si b i li t y  st u dy  a  Ďal ší  p ost up

Po ukončení Strojníckej fakulty Slovenskej vysokej školy technickej v Bratislave spojil Štefan Šabík svoj profesionálny život s jadrovou 
energetikou najskôr v Slovenských elektrárňach, a.s. s pôsobiskom v Atómových elektrárňach Mochovce. Tu pracoval na pozíciách technika 
investičnej výstavby, asistenta riaditeľa, vedúceho personálneho oddelenia, vedúceho oddelenia prípravy zamestnancov, vedúceho odboru 
zamestnaneckých záležitostí a odmeňovania a námestníka riaditeľa pre ľudské zdroje a služby. V rokoch 2004 až 2006 v SE, a.s., vykonával 
funkciu výkonného riaditeľa ľudských zdrojov. V rokoch 2007 – 09 pôsobil v Jadrovej a vyraďovacej spoločnosti, a.s., a zastával funkciu 
vrchného riaditeľa divízie riadenia. V súčasnosti pôsobí ako predseda predstavenstva a generálny riaditeľ Jadrovej energetickej spoločnosti 
Slovenska, a.s.

Jozef MIŠÁK ředitel strategie, ÚJV Řež, a.s.

k r i t ick é  zh o dn ot en i e  b e zpečn ost ných  p ožiadavi ek  v  p ost fuk ish i msko m  o b d o b í

úvodné vystúpenie moderátora a predstavenie témy panelovej diskusie

Je absolventom Fakulty jadrovej a fyzikálne inžinierskej ČVUT v Prahe. V oblasti jadrovej energetiky pracuje viac ako 40 rokov, so zameraním na 
výskumnú a inžiniersku podporu pre dodržanie princípov bezpečnosti pri projektovaní a prevádzke jadrových elektrární. Má dlhoročné skúsenosti 
z rôznych vedúcich funkcií v oblasti jadrovej bezpečnosti. V r. 1971 – 1977 pracoval vo Výskumnom ústave energetickom, od roku 1978 vo Výskumnom 
ústave JE. V rokoch 1993 – 1997 bol prvým predsedom ÚJD SR. V rokoch 1997 – 2004 pracoval v Medzinárodnej agentúre pre atómovú energiu vo Viedni, 
so zameraním najmä na bezpečnostné štandardy a návody pre havarijné analýzy JE. V súčasnosti pracuje ako riaditeľ pre stratégiu v ÚJV Řež, a.s.

panelová diskusia

prednášajúci a účastníci panelovej diskusie
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Ivo KOUKLÍK Vice-President, JSC Rusatom Overseas, Moscow

i nvest ičn é  proj ek t y  rosato mu  a  ich  perspek t íva  v  eurÓ pe  a  vo  sve t e ,  lo k álna  sp o lupr ác a

Po ukončení Fakulty jadrového inžinierstva na ČVUT v Prahe v roku 1983 nastúpil ako operátor v JE Dukovany, kde od roku 1990 pôsobil vo 
viacerých vedúcich pozíciách (riaditeľ pre bezpečnosť, investiční výstavbu, zodpovedný pracovník za reorganizáciu JE Temelín a Dukovany, 
riaditeľ JE Dukovany). Ďalej pracoval ako riaditeľ divízie jadrovej bezpečnosti a riaditeľ sekcie technického rozvoja a projektového riadenia 
ČEZ. Od roku 2006 bol ako projektový manažér zodpovedný za prípravu a výstavbu nových jadrových blokov Temelín 3,4. Od roku 2009 
zastával pozície predsedu predstavenstva ČEZ Bohunice a.s., ako aj technického riaditeľa a podpredsedu predstavenstva JESS, spoločnosti, 
ktorá pripravuje Nový Bohunický Blok.
Ako expert a pozorovateľ sa zúčastnil IAEA misií OSART, ASSSET a PROSPER pre niekoľko jadrových elektrární (Gravellines, Kozloduj, Pakš, 
Kašiwazaki-Kariwa), absolvoval trojmesačnú stáž amerického jadrového dozoru US NRC. V roku 2011 bol vymenovaný Vice-Presidentom 
spoločnosti Rosatom Overseas.

Alan PALIN Business Development Manager, Westinghouse EMEA, Brussels

t h e  e ver  i ncr e a si ng  n eed  fo r  gr e at er  fle Xi b i li t y  o f  ou t pu t  fro m  gen er at i ng  pl an t

A. Palin má bakalársky titul strojárstva, elektrotechniky a elektroniky z Liverpoolskej univerzity. Jeho profesijné skúsenosti obsahujú:
ABB Prenos a rozvod energie - vyvinuté, navrhnuté, inštalované a sprevádzkované projekty systémov stredného a vysokého napätia pre 
mnohé projekty, vrátane UK National Grid (SVC’s & MSC’s), Channel Tunnel, TGV, Thai Steel, KEPCO, HK CLP and Disney Cruise Liners. Ďalej 
pracoval pre Urenco - byznys vedenie nových a inovatívnych projektov pre Lyon, New Yorku a londýnske metro, HK CLP a Siemens. V roku 
2009 nastúpil u Westinghouse ako obchodný šéf v pobaltských štátoch, Poľsku, Maďarsku a Rumunsku. Neskôr poskytoval dodatočnú 
podporu na iných trhoch v oblasti sieťovej podpory pre AP1000. V súčasnej dobe zaisťuje Business Development pre inovačné SMR (malé 
modu lárne reaktory) Westinghouse v regióne EMEA.

Thomas EPRON Director Central Europe, AREVA Group, Prague

perspec t ive  o f  nucle ar  p ower  –  ar e va’ s  n e w  proj ec t s

Thomas Epron vyštudoval ENMM v Nantes (obchodný námorný dôstojník) v roku 1995. Svoju kariéru začal v odbore námorného obchodu. 
Súbežne získal titul v odbore stratégie a v roku 2001 nastúpil do Alstom T&D, kde sa podieľal na vytváraní stratégie a marketingového od-
delenia. Koncom roka 2003 bol poslaný na blízko východný región rozvíjať Alstom T&D aktivity a na konci roka 2007 bol prevedený do čela 
predajných operácií riaditeľstva AREVA T&D v Paríži. Začiatkom roka 2009 nastúpil do sekcie AREVA Business Development s cieľom starať 
sa o región strednej Európy a stal sa vedúcim kancelárie AREVA v Prahe.
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Oľga ALGAYEROVÁ slovenská veľvyslankyňa pri medzinárodných organizáciách vo Viedni, predsedníčka Ekonomického 
a environmentálneho výboru OBSE

PROTEC TION OF ENERGY INFR ASTRUC TURE AND ITS ENVIRONMENTAL IMPAC T -  CURRENT SLOVAK INITIATIVE 
IN THE FR AMEWORK OF TOP GOALS OF THE OSCE

V roku 1982 ukončia Vysokú školu ekonomickú, zahraničný obchod, Bratislava, v rokoch 2002 – 2006 navštevovala Open University Busi-
ness School, Milton Keynes, Veľká Británia a neskôr (2007 – 2010) University of Malta. V rokoch 1982 – 1991 pracovala v PZO Drevounia Brat-
islava, ako námestník vedúceho odboru. Neskôr zastávala pozíciu vedúcej zastupiteľstva na Slovensku pre Compensacion y Comercio S.A. 
Barcelona, Spain. Od roku 1995 do roku 2006 pracovala vo farmaceutickom priemysle v spoločnosti Slovakofarma, a.s., vo funkcii vedúcej 
exportného oddelenia a finančného a daňového poradcu generálneho riaditeľa, neskôr v Zentiva International, a.s. ako podnikový manažér 
príležitostného exportu a zmluvnej výroby a licensing-out Business Unit.
Neskôr pôsobila ako štátna tajomníčka na MZV SR, poradkyňa premiéra pre zahraničnú politiku na Úrade vlády SR, momentálne 
veľvyslankyňa a vedúca Stálej misie SR pri medzinárodných organizáciách vo Viedni. Ako predseda Ekonomického a Environmentálneho 
výboru OBSE v roku 2013 sa venuje otázkam bezpečnosti energetickej infraštruktúry.

panelová diskuzia
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Urban RUSNÁK Ambassador & Secretary General, Energy Charter Secretariat, Brussels

t h e  ro le  o f  t h e  en ergy  chart er  i n  co n tr i bu t i o n  to  en hanci ng  en ergy  secur i t y  an d  envi ro n m en tal 
prot ec t i o n  fo r  t h e  gen er al  b en efi t  o f  all  co ncer n ed

Veľvyslanec Urban Rusnák sa stal generálnym tajomníkom Sekretariátu Energetickej charty v januári 2012. Vyštudoval Moskovský inštitút ropy 
a zemného plynu (M.Sc. – 1990) a Ústavu sociálnych vied Ankara University (Ph.D. – 1998). Je tiež držiteľom Honoris causa doktorátu z Kyjevskej 
slovanskej univerzity (2009). Pred svojim vymenovaním do sekretariátu energetickej charty, Amb. Rusnák pracoval na Ministerstve zahraničných 
vecí Slovenská republiky v rade diplomatických pozícií, vrátane vedúceho projektu pre vonkajší slovenskú energetickú bezpečnosť. Tiež zas-
tával pozíciu výkonného riaditeľa Medzinárodného višegrádskeho fondu v Bratislave (2000 – 2003) a riaditeľa Slovenského inštitútu pre medzi-
národné štúdiá (1999 – 2000).
Navyše, Amb. Rusnák prednášal na Kyjevskej slovanskej univerzite (2005 – 2009) a na Fakulte medzinárodných vzťahov Vysokej školy ekono-
mickej v Bratislave (2000 – 2003). Bol tiež predsedom redakčnej rady Slovenského inštitútu pre medzinárodné štúdiá (2000 – 2003), šéfredaktor 
pre MFA International Issues Journal (1998 – 1999) a je autorom niekoľkých článkov o medzinárodných vzťahoch, energetickej bezpečnosti, 
rozvojovej pomoci a problematike Kaspickej ropy a zemného plynu.

Halil Yurdakul YIGITGÜDEN Co-ordinator of the OSCE Economic and Environmental Activities, Vienna

en ergy  secur i t y  an d  envi ro n m en tal  i m pac t s  -  t h e  osce  perspec t ive

Dr. Halil Yurdakul Yigitgüden je poradca pre ekonomiku energetiky, energetickú efektívnosť, obnoviteľnú energiu a geopolitiku Kaspickej 
oblasti. Je tiež člen predstavenstva Borusan Mannesman, výrobcu oceľových rúr. Dr. Yigitgüden slúžil od 1997 – 2003 ako tajomník tureckého 
ministerstva energetiky a prírodných zdrojov, kde bol zodpovedný za energie, vodu a ťažobnú politiku. Úspešne viedol tureckú kaspickú ener-
getickú diplomaciu a vykonával vedúcu úlohu pri implementácii reforiem trhu s energiou. V rokoch 1995 – 1997 zastával pozíciu generálneho 
riaditeľa Fenis Holding v Istanbule. Pred tým pôsobil ako predseda predstavenstva a generálny riaditeľ State Airports and Air Traffic Authority 
(1992 – 1994), ako námestník tajomníka ministerstva dopravy a spojov (1991 – 1992), ako Viceprezident pre ťažbu a chemické procesy v ban-
kovej skupine Etibank (1989 – 1991) a ako manažér skupiny pre investičnú podporu vo Štátnej plánovacej organizácii (1987 – 1989).
Dr. Yigitgüden je Eisenhower Fellow; svoj inžiniersky diplom a doktorát získal na RWTH Aachen University. Publikoval rad odborných článkov 
v oblasti energetickej bezpečnosti a ekonomiky energetiky.

vyzvaní rečníci – základné myšlienky pre panelovú diskusiu:
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Ivan BENEŠ konzultant, emeritní generální ředitel CityPlan Praha, zakladatel České společnosti pro ekonomiku energetiky

zkušen ost i  ze  zpr acovaných  a  b ě žících  proj ek t ů  nápr avných  o patř en í  k r i t ick é  i n fr a struk t ury  v  př í padě 
vá žných  p oškozen í  př en osov ých  sí t í

Ivan Beneš vyštudoval energetiku na Elektrotechnické fakultě ČVUT v Prahe. Ďalšie postgraduálne štúdium absolvoval na Fakultě jaderné a fyzikálně 
inženýrské a na VŠE. Má viac ako 40 rokov skúseností v oblasti energetiky, ekonomiky a krízového riadenia. Do roku 1992 pôsobil v spoločnosti Energo-
projekt, v rokoch 1990-1991 vo funkcii námestníka pre techniku a rozvoj. V roku 1992 spoluzakladal spoločnosť CityPlan spol. s r.o. (teraz AF-CITYPLAN), 
kde bol po dobu 20 rokov jej generálnym riaditeľom a konateľom. Bol spoluzakladateľom České společnosti pro ekonomiku energetiky CZAEE, ktorá 
je pridruženým členom IAEE (International Association of Energy Economics). V marci 2008 bol v Bruselu zvolený vedúcim odbornej podskupiny WG2.2 
ustanovenej v rámci činnosti skupiny ESRIF WG2 Security of Critical Infrastructure. Cieľom ESRIF (European Security Research and Innovation Forum) 
je prehĺbiť dialóg medzi súkromným a verejným sektorom, ktorý je pre zvýšenie bezpečnosti infraštruktúry a prekonanie možných krízových situácií 
nevyhnutný. V súčasnej dobe je podpredsedom Českého národního výboru pro omezování katastrof a naďalej sa venuje bezpečnostnému výskumu 
v oblasti kritickej infraštruktúry, ekonomike energetiky a dopadom energetiky na udržateľný rozvoj spoločnosti.
Externe prednáša na Institutu krizového managementu pri Vysoké škole ekonomické, je autorom viac ako 60 článkov v odbornej tlači.

Radovan GEIST politický analytik a vydavateľ, euractiv.sk, Bratislava

Radovan Geist absolvoval Fakultu politických vied a medzinárodných vzťahov UMB v Banskej Bystrici, odbor diplomacia a medzinárodné 
vzťahy (2001). Po výskumnom pobyte na Univerzite Džavaharlála Nehrúa v New Delhi, India (2001/2002), obhájil v roku 2006 doktorský titul 
(PhD) v odbore Teória politiky na Ústave politických vied SAV. Od roku 2002 pôsobí v oblasti médií, v roku 2003 spoluzakladal internetový 
portál EurActiv.sk, ktorý dodnes vedie. Od roku 2006 prednáša na Katedre politológie na Filozofickej fakulte UK v Bratislave.

Matúš MIŠÍK vedecko-výskumný pracovník, katedra politológie, Filozofická fakulta UK Bratislava

Matúš Mišík vyštudoval politológiu na Filozofickej fakulte Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre v roku 2007, doktorát získal na Katedre poli-
tológie Univerzity Komenského v Bratislave v roku 2011, kde v súčasnosti pôsobí. Absolvoval študijné pobyty na Univerzite v Agdery v Nórsku 
(2006), Univerzite v Helsinkách vo Fínsku (2009), Aston univerzite vo Veľkej Británii (2011) a Viedenskej univerzite v Rakúsku (2012). Pravidelne 
sa zúčastňuje na domácich a medzinárodných konferenciách, má bohaté skúsenosti s empirickým výskumom a publikuje nielen v odborných 
časopisoch, ale aj do dennej tlače. V súčasnosti dokončuje knihu o energetickej politike v stredoeurópskom priestore.

prednášajúci a účastníci panelovej diskusie

p o li t ick á ,  so ciálna  a  eko n o m ick á  di m enzia  h rozi eb  k r i t ick e j  i n fr a štruk t úr e  a  diskusia 
možných  o ch r an ných  o patr en í

v  pr i eb ehu  diskusi e  b o li  pr edstaven é  v ýsledk y  pr áce  št u den t sk éh o  “ t h i n k-tan ku ” 
na  t ému  t e j to  sekci e



Ľuboš TOMÍK predseda kongresu, riaditeľ, CESys s.r.o., Trnava

Riaditeľ konzultačnej spoločnosti CESys s.r.o. pôsobiacej v oblasti energetiky. V energetike pracuje od r. 1978. Po absolvovaní ČVUT, Fakulty strojnej 
so zameraním na jadrovú energetiku v Prahe pôsobil v SE, a.s. Pri vzniku ÚJD SR pracoval v oblasti pravdepodobnostného hodnotenia bezpečnosti. 
Získal cenné pracovné skúsenosti v rôznych zahraničných priemyslových energetických spoločnostiach, ako 3M, BE.. V posledných rokoch pôsobil ako 
manažér v zahraničných IT firmách ( LOGICA) pri riešení problematiky otvárania a deregulácie energetického trhu na Slovensku. V rokoch 2002 – 6 
bol výkonným riaditeľom Centra pre jadrovú bezpečnosť, medzinárodnej organizácie pôsobiacej v regióne strednej a východnej Európy. V súvislosti 
so zmenami v energetike je autorom i spoluautorom rôznych štúdií zaoberajúcich sa modelovaním energetických scenárov, a štúdií realizovateľnosti 
o dostavbe 3. a 4. bloku JE Mochovce pre MH SR.

Jiří MAREK podpredseda kongresu, JMM consulting

Konzultant v oblasti energetiky a konateľ spoločnosti JMM CS spol. s r.o., ktorá pod značkou JMM consulting pôsobí v oblasti poradenstva a reali zácie 
odborných akcií. Po absolvovaní Fakulty technickej a jadrovej fyziky ČVUT pôsobil vo výskume, v energetike pracuje od roku 1974 (v ČEZ do roku 1996). 
V posledných 18 rokoch pôsobil ako poradca ministra priemyslu a obchodu pre energetiku, predseda a podpredseda dozornej rady ČEZu, člen dozor-
ných rád niekoľkých energetických distribučných spoločností a poradca námestníka ministra financií. V súvislosti s tým sa podieľal na reorganizácii 
štátnej správy v energetike i na formovaní štátnej energetickej politiky, na založení Štátneho úradu pre jadrovú bezpečnosť a na príprave privatizácie 
českej energetiky. Špecializuje sa na popularizačnú publikačnú činnosti, najmä v jadrovej energetike a má rozsiahle skúsenosti z organizovania medz-
inárodných a špecializovaných odborných konferencií a fór. Jeho vyjadrenia k procesom v energetike sú uvádzané v televízii, rozhlase i ekonomických 
periodikách.

František PECHO moderátor, riaditel Slovenského energetického dispečingu, SEPS a.s., Bratislava

Absolvoval vysokoškolské štúdium na Elektrotechnickej fakulte SVŠT v Bratislave. Po ukončení štúdia nastúpil do SEP, š.p., neskôr pôsobil v ZSE, a.s. 
a SE, a.s.. Od roku 1991 pripravoval projekt Datagyr C500 systému diaľkového zberu údajov z elektromerov na výrobniach, hraniciach a u veľkých 
odberateľov pripojených k prenosovej sústave. Po dobudovaní riadil jej prevádzku. Pracoval aj v medzinárodných komisiách a podieľal sa na pripojení 
energetického systému SR k európskej prepojenej sústave. Po vzniku operátora prenosovej sústavy – akciovej spoločnosti SEPS v roku 2001 pracoval vo 
funkcii vrchného riaditeľa pre investície, neskôr pre informatiku a telekomunikácie, riadil slovenský elektroenergetický dispečing a prevádzku. Zároveň 
zastával post člena predstavenstva spoločnosti. Podieľal sa na všetkých rozsiahlych projektoch spoločnosti, od začiatku jej existencie až do októbra 
roku 2006. Po ukončení práce v SEPS, a.s., poskytoval konzultácie v spoločnosti OKOnet, a.s.. V súčasnosti pôsobí ako riaditeľ pre rozvoj v spoločnosti 
ALTERENERGO a.s., ktorá podniká v oblasti výstavby OZE. Od roku 2007 pôsobil ako výrobný riaditeľ v energetickej spoločnosti LiV Elektra, a. s. a v 
predstavenstve Bioenergetickej spoločnosti, a. s. ktorá sa zaoberala výstavbou OZE. V roku 2010 pôsobil ako riaditeľ pre rozvoj v spoločnosti ALTEREN-
ERGO a.s., ktorá podniká najmä v oblasti výstavby OZE. Od novembra 2010 pracuje opäť v SEPS, a. s. ako riaditeľ pre riadenie SED.
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Zámocká
ulica
Pálffyho
palác

Ak sa hovorí o Zámockej ulici, nemalo by sa zabudnúť, že práve na tejto ulici dodnes stojí aj torzo letného 
krídla Pálffyho paláca, ktoré ešte aj dnes skrýva v sebe značné umelecko-historické, architektonické 
a výtvarné hodnoty.

Podľa dostupných historických prameňov bol Pálffyho palác v podhradí postavený v čase prestavby 
Bratislavského hradu, o ktorej na základe zvláštneho zákona v roku 1635 rozhodol Uhorský snem. Ten umožnil 
Pavlovi Pálffymu, ktorý viedol prestavbu hradu, aby na tzv. Schlosgrunde postavil rozsiahly palác. Aby za bez-
pečil na stavbu lepší prísun stavebného materiálu, otvoril tu obslužnú cestu, z ktorej sa neskôr stala Zámocká 
ulica. Tú potom osídlili židovskí osadníci prichádzajúci do mesta z bývalých panstiev Mikuláša Pálffyho. 

V roku 1870 sa na základe darovacej listiny stáva majiteľom paláca mesto, ktoré tu zriadilo delostrelecké 
kasárne, sirotinec a sociálne byty pre chudobu. Po roku 1900 bol palácový komplex postupne asanovaný 
a na jeho mieste vyrástol vysokoškolský internát na Svoradovej ulici a dnešná ZŠ Palisády. V roku 1985 bola 
zachovaná časť paláca – letné krídlo – zapísaná do zoznamu nehnuteľných pamiatok.

(Mladý Wolfgang Amadeus Mozart pri návšteve Bratislavy koncertoval práve v Pálffyho paláci pod hradným 
vrchom a nie na Ventúrskej ulici, ako o tom nesprávne hovorí pamätná tabuľa). 

Podľa http://www.bratislavskenoviny.sk/najnovsie-spravy-z-bratislavy/obnova-mesta/podari-sa-zachranit-torzo-palffyho-palaca.html?page_id=12879)


